



Dagsorden/referat Skolebestyrelsen (PLF)		Sted: Personalerummet	Dato: 29.01.24	Tid: 17.00-19.30
<b>Formål:</b> <i>At sikre et professionelt rum, hvor skolebestyrelsen og skolens ledelse i fællesskab har mulighed for at koordinere, sparre, reflektere, beslutte og dele viden om skolen, drift og udvikling.</i>		<b>Mødedeltagere:</b> Sussie, Piet, FP, EA, Jakob, Troels, RC, Birthe, Amanda <b>Fraværende:</b> Christina, Victoria, Mette <b>Referent:</b> MO		
<b>Info:</b> Vi sørger for mad og drikke.				
	Emne	Formål med punkt (- kort beskrivelse og status)	Varighed (tid/min.)	Beslutning (Noter/referat - hvad har vi drøftet og aftalt?)
1.	<ul style="list-style-type: none"> <li>● a) Godkendelse af dagsorden</li> <li>● b) Godkendelse af referat</li> <li>● c) Forældreref/nyhedsbrev</li> </ul>		5 min.	a) Godkendt b) Godkendt c) Opsamlende film eller besked til forældrene - plads til forbedring - har ikke sendt noget de sidste gange
2	<b>Nyt fra/siden sidst</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>● a) Fmd/Næstfmd.</li> <li>● b) Henvendelser til bestyrelsen</li> <li>● c) Medarbejderrep.</li> <li>● d) Skolens ledelse</li> <li>● e) Hedensted Kommune</li> <li>● f) Legeplads</li> </ul>	a) b) Henvendelser tilkendegives og tidsestimeres- behandles sidst på mødet. c) d) e) f)	20 min	a) Intet b) En enkelt henvendelse ang. overgange 0-1. Se punkt nederst. c) Afd. C har arbejdet med projektopgaver i sidste uge. Godt forløb på 8.-9. årg. 7. årg. har arbejdet med alle andre gør det. Ellers går det generelt fint rundt i de enkelte afdelinger, oplyser EA. Dodgeball og høvdingebold på vej efter vinterferie d) Ny børnehaveklasseleder, Nina starter op omkring vinterferien. Udmelding følger snarest. Irene overtager sygevikariat på 3. årg, Hun var i kandidatfeltet til bh.kl. leder. Forventet indtil sommerferien. Rasmus ny pædagog i vores mellemform, pit-stop. Tidsbegrænset ansat. OBS. Næste skolebestyrelsesmøde foregår i Aale 27/2 - vi afholder selv møde efterfølgende i Aale. e) Høringsvar er indsendt ang. ny tildelingsmodel. Klarhed om beslutning d. 31/1. f) Legeplads - har ikke hørt mere fra fundraiser p.t. FP følger op.



3	<ul style="list-style-type: none"> <li>Nyt fra Elevrådet</li> </ul>	-	10 min	<ul style="list-style-type: none"> <li>9. årg. Hedensted kommune planlægger fælles sidste skoledag for alle. Ikke den store opbakning blandt eleverne. Føler ikke de har formået at bringe budskabet ud. Hvad kan man gøre næste gang og kan holdningen til dagen nå at ændres? Eleverne kan blive transporteret til og fra arr. i en bus? Måske der lige skal følges op på kommunikationen fra ungdomsskolen.</li> </ul>
4	<ul style="list-style-type: none"> <li>Den nationale trivselsmåling</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>Hvad viser trivselsmålingen fra 2023</li> <li>Den nationale trivselsmåling i 2024</li> <li>FÆLLESkaber vi trivsel.</li> <li>Et projekt på RMS med midler fra Social og boligstyrelsen</li> </ul>	10 min	<ul style="list-style-type: none"> <li>RMSs måling i 2023 var faldet lidt ift. tidligere trivselsmålinger.</li> <li>Styrelsen for undervisning og kvalitet holder tilsyn med skolerne ift. karakterer, trivsel osv. RMS er blevet udtrukket pga trivselsresultater. Redegørelse med tiltag er indsendt til STUK som dokumentation for, at vi gør noget ved det.</li> <li>FP orienterer om, at vi for et år siden var opmærksom på problematikken og allerede den gang satte nye pædagogiske udviklingsprojekter i gang. Se punkter i udleveret bilag fx fokus TOPI, ro, tryghed, fokus, pædagogisk værktøjskab, venskabsklasser m.m.</li> <li>Fællesskaber vi trivsel - udvalgte klasser vil komme igennem diamantforløb for at øge trivslen. To-tre nøglemedarb. uddannes, så de fremover selv kan lave trivselsprocesser for andre klasser/kolleger.</li> <li>Hvordan kan vi involvere forældrene i proces? Kan årgangsråd bruges til at understøtte vores fokus på trivsel?</li> </ul>
5	<ul style="list-style-type: none"> <li>Brobygning 2024</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>Vi fastholder kendt struktur</li> <li>Lokaleudfordringer</li> </ul>	15 min	<ul style="list-style-type: none"> <li>I år fastholder vi normal brobygning. Infomøde i slut februar til kommende forældre (28/2-24).</li> <li>Vi får for mange klasser i UFOen pga. elevtilgang efter sommerferien. Vi kommer nok til at flytte 3. årg og nogle af specialklasserne til andre lokaler på skolen. Ledelsen er i proces omkring dette, men der er ingen nemme løsninger. Har undersøgt mulighed for ombygning, men det er meget dyrt.</li> </ul>
6	<ul style="list-style-type: none"> <li>Skolebestyrelsesvalg</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>Hvem er på valg?</li> <li>Genopstilling</li> <li>Reklame for SB valget</li> <li>Brobygningsforældremøde den 28. februar</li> </ul>	15 min	<ul style="list-style-type: none"> <li>Mette, Christina og Birthe er på valg + to suppleanter. Skal helst have en rep. fra specialtilbud.</li> <li>Vi skal have reklameret for skoleB.valg til brobygningsmøde. Piet deltager i mødet i forvejen og kan informere om valget d. 28/2.</li> </ul>



				<ul style="list-style-type: none"> <li>- Aale-Hjortsvang skal vi også indtænke - er der nogen, vi skal prikke til, som der evt. er kandidater til bestyrelsen?</li> <li>- Materiale omkring skoleb.valg udsendes i marts.</li> <li>- Sussie foreslår Video + ophæng rundt i byen, der gør opmærksom på valget. Lærerne kan skrive ud i ugebreve.</li> <li>- Valgmøde d. 23/4 kl. 19 - kan tilkendegive kandidatur.</li> <li>- Tænk afd. S ind - forældrerep. til bestyrelsen</li> </ul>
7	<ul style="list-style-type: none"> <li>● <b>Værdiregelsæt</b></li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>● Fortsætte arbejdet med antimobbestrategi</li> <li>● Skriftligt arbejde fra sidste SB møde vedlagt indkaldelse</li> </ul>	40 min	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Proces i grupper, der kan kvalificere værdiregelsæt. Grupper kom med input. Sedler er efterfølgende indsamlet med inspiration. Skal også tages op i MED.</li> </ul>
8	<ul style="list-style-type: none"> <li>● <b>Status på Økonomi</b></li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>● Regnskab 2023</li> <li>● Budget 2024</li> </ul>	10 min	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Samlet regnskab for 2023 ikke modtaget endnu, men underskud på segregeringskontoen er sikker.</li> <li>- Budget 2024 ikke på plads.</li> <li>- Driftsbudget - bilag gennemgået og godkendt.</li> </ul>
9	<ul style="list-style-type: none"> <li>● <b>Overvejelser og afdelingsskift</b></li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>● Intro v/Sussie og Frank</li> <li>● Hvordan forbedrer vi skift mellem afdelinger og fra 0. - 1. klasse</li> </ul>	10 min	<p>Henvendelse fra forælder ang. dette.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- skift fra 0. til 1. klasse kan udfordre pga. mange nye voksne og en ny dagligdag.</li> <li>- Skal vi tænke anderledes? Oplevelse af at nogle indskolingsklasser har haft 11 forskellige voksne. SB vil gerne have færre få stabile voksne på, når vi laver fagfordeling. Kan dansk og matematiklærerne måske dække flere fag fx kristendom. Kan vi lave en mere glidende overgang, så eleverne ikke oplever så mange omvæltninger.</li> <li>- Ledelsen tager input til efterretning og med i den kommende planlægning.</li> </ul>
10	<ul style="list-style-type: none"> <li>● <b>Forældrehenvendelser</b></li> </ul>		10 min	Er behandlet
11	<ul style="list-style-type: none"> <li>● <b>Eventuelt</b></li> </ul>		5 min	<ol style="list-style-type: none"> <li>1) kigge på de timeløse fag igen</li> <li>2) Klassekasser Aale - skal de have noget med fra 6. kl ift. lejrur i 8. årg på RMS. fx 200 kr pr. elev.</li> <li>3) Sussie skal lave film til forældre: Valg, trivselsproces, ordensregler + antimobbestrategi.</li> </ol>

Punkter til næste møde: